
Protokół Nr XVIII/2012 
z obrad XVIII zwyczajnej sesji  Rady Gminy Przywidz 

w dniu 29 czerwca 2012r. 
 

Obrady XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz  otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący rady Gminy, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 
Na sali znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Radny nieobecny: Józef Kaźmierczak. 
Sesje rozpoczęto w Gminnym Ośrodku Kultury o godz. 14-tej, a zakończono o godz. 15.50. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad, 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonywania budżetu Gminy Przywidz 
za 2011 rok. 
a) przedstawienie przez Wójta Gminy Przywidz sprawozdania z wykonywania budżetu Gminy 
Przywidz za rok 2011 oraz informacji o stanie mienia komunalnego, 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za rok 2011-referuje Przewodniczący Rady Gminy, 
c) rozpatrzenie przez Radę Gminy Przywidz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz 
za rok 2011, 
- dyskusja 
 d)  podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Przywidz za rok 2011. 
6. Absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz za rok 2011. 
a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przywidz w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Przywidz absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Przywidz za 2011 rok- 
referuje Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Przywidz-referuje Przewodniczący Rady Gminy, 
c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta  gminy Przywidz za rok 2011. 
7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
a) przyjęcia planu pracy Komisji rewizyjnej na II półrocze 2012 
b) procedury uchwalania budżetu Gminy Przywidz oraz rodzaju szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi uchwały budżetowej. 
c) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
d) zmiany w budżecie Gminy Przywidz na 2012 rok, 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz 
na lata 2012 – 2019 , 
f) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Przywidz a  Komendą Powiatową 
Policji w Pruszczu Gdańskim o  przekazaniu środków finansowych na zakup paliwa do pojazdów 
służbowych. 
g) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentów obrębów geodezyjnych Piekło Górne, Borowina i Kierzkowo gmina Przywidz 
8. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy -  powitał ks. Czesława Hybel, proboszcza tut. Parafii.  Ks. Czesław 



Hybel przejął obowiązki po ks. Marianie Szlagowskim. 
Następnie głos zabrał ks. Czesław Hybel, który podziękował za zaproszenie na sesję Rady . Jako 
proboszcz w tej roli występuje po raz pierwszy. Dotychczasowe kapłaństwo ks. Hybel poświęcił 
pracy naukowej. . Przy dobrej współpracy możemy wzajemnie się wspierać . Życzliwość ludzka, 
wsparcie mogą wesprzeć mnie osobiście. Chciałby, aby integracja przebiegała w sposób czysto 
ludzki Będzie wdzięczny za wszelkiego rodzaju podpowiedzi, sugestie. Jest otwarty na wszelkiego 
rodzaju współpracę z mieszkańcami. Kościół jest dziedzictwem kultury. Priorytetowym zadaniem 
będzie zmiana  obrazu świątyni i cmentarza. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał czy są uwagi do porządku obrad? 
Wójt Gminy -  wnioskował o przyjęcie do porządku obrad dwóch punktów tj. projektu uchwały w 
sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Przywidz a Gminą Miejską 
Starogard Gdański w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Starogard Gdański przez Gminę 
Przywidz kwestii uregulowania szczegółów  realizacji zadania własnego polegającego na 
zaspokojeniu potrzeb mieszkańców w zakresie utrzymania wysypisk ( regionalnej instalacji 
przetwarzania odpadów komunalnych w Starym Lesie)  oraz wniesienie autopoprawki do projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z wnioskiem Wójta 
Gminy. 
Radni jednogłośnie w/w porządek przyjęli. 
 
ad.2.b Protokół z ostatniej sesji Rady Gminy przyjęto głosami 12 „za”, przy 1 „przeciw” 
Podczas głosowania na sali było  13 radnych. 
 
ad.3. Wójt Gminy – przedstawił informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.) 
 
ad.4. Interpelacji radni nie zgłosili. 
 
ad.5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za 
2011 rok 
P. Barbara Borowska –  omówiła w/w sprawozdanie. ( w zał.)   
b) Przewodniczący Rady Gminy – odczytał uchwałę Nr 042/g259/R/III/12 składu orzekającego 
RIO w Gdańsku  z dnia 27 kwietnia 2012r.  dot. opinii  z realizacji budżetu Gminy za 2011 rok. ( w 
zał.) 
c) Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
d) Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za 2011 rok. 
Za podjęciem uchwały głosowało  - 12 radnych 
przeciw głosowało     -   0 radnych 
wstrzymało się od głosu   -   1 radny 
Stan Rady  Gminy  - 15 
Obecnych na sesji w trakcie głosowania  - 13 radnych 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/114/2012. ( w zał.) 
 
6. Absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz za 2011 rok  
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  -  przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Przywidz absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Przywidz za 
2011 rok.( w zał.) 
b) Przewodniczący Rady Gminy – odczytał uchwałę Nr 106/g259/A/I/12 składu Orzekającego RIO 
w Gdańsku z dnia 15.06.2012r. ( w zał.) 



Na obrady sesji przybyła  radna Barbara Talaśka 
Dyskusji nie podjęto. 
Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie absolutorium 
dla Wójta Gminy Przywidz za 2011 rok. 
Za podjęciem uchwały głosowało    - 14 radnych 
wstrzymujących i przeciw   - 0  radnych 
Obecnych na sesji w trakcie głosowania – 14 radnych. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy 
Przywidz. ( w zał. Uchwała Nr  XVIII/115/2012) 
 
ad.7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
a) przyjęcia planu pracy Komisji rewizyjnej Rady Gminy Przywidz na II półrocze 2012. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – p. Jan Kowalik-  przedstawił plan pracy komisji na II 
półrocze 2012. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały i poddał pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 
Głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/116/2012. 
 
b) procedury uchwalania budżetu Gminy Przywidz oraz rodzaju szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi uchwały budżetowej. 
Radna Maria Ścibek -  wnioskowała o ujęcie zapisu o udzielenie odpowiedzi sołtysom na ich 
składane wnioski do budżetu . Sołtysi nie wiedzą czy ich wnioski zostały przyjęte, czy też nie. 
Radny Teodor Formela -  na posiedzeniu komisji gospodarczej analizowano projekt w/w uchwały. 
Zmiany polegały na uproszczeniu procedur. 
Radna Maria Ścibek – zapytała, czy jest możliwość zmiany projektu uchwały.? 
Radny Marcin Galikowski -  czy zmiana będzie miała wpływ na sposób konstruowania budżetu? 
Radna Maria Ścibek -  wnioskowała o zapis w uchwale, aby Wójt Gminy po złożeniu wniosków do 
budżetu przez sołtysów lub radnych udzielił odpowiedzi, czy został wniosek przyjęty czy 
odrzucony i z jakiego powodu. 
Przewodniczący Rady Gminy -  z informacji Wójta wynika, że odpowiedzi są udzielane, może nie 
do końca i nie wszystkim. Proszę zaproponować  zapis do uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy  - ogłosił 5 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
Radna Maria Ścibek -  zaproponowała zapis  w § 1 po punkcie 6  w brzmieniu: „wójt informuje 
radnych i sołtysów o przyjęciu lub odrzuceniu wniosków do projektu budżetu wraz z 
uzasadnieniem.” 
Przewodniczący Rady Gminy -  kto jest za przyjęciem w/w zapisu do projektu uchwały? 
Za zapisem do uchwały głosowało  10 radnych 
przeciw zapisowi głosowało    4 radnych 
wstrzymujących      0 radnych 
Następnie P. Feliks Mikulski  -  zapytał, w którym miejscu ma być zapis; czy  nowe zdanie w § 1 w 
punkcie 6, czy nowy punkt 7 i kolejne punkty zostaną przesunięte o jedną pozycję. 
W wyniku głosowania przy 8 głosach „za”, radni ustalili, że zapis „wójt informuje radnych i 
sołtysów o przyjęciu lub odrzuceniu wniosków do projektu budżetu wraz z uzasadnieniem” będzie 
jako osobny punkt 7. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały wraz z poprawką  i poddał go pod 
głosowanie 
 
 
 



Za podjęciem uchwały głosowało  - 14 radnych 
przeciw głosowało    -   0 radnych, 
wstrzymało się od głosu  -   0 radnych. 
Obecnych na sesji w trakcie głosowania  -  14 radnych. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII /117/2012 
Przewodniczący Rady Gminy -   zwrócił się do radnych, aby  poprawki czy zmiany do projektów 
uchwał były wnoszone na komisjach. Na sesji rady nie będą one rozpatrywane. 
 
ad.7c p. Barbara Borowska -  omówiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. ( w zał.)   
Na wspólnym posiedzeniu i Komisji Gospodarczej i Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu, radni 
wyrazili opinię pozytywną – powiedział p. Teodor Formela 
Radni  dyskusji nie podjęli 
Przewodniczący Rady Gminy -   odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  i  projekt uchwały został poddany  pod 
głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowało – 14 radnych 
przeciw głosowało          - 0 radnych 
wstrzymało się od głosu        - 0 radnych. 
Obecnych na sesji w trakcie głosowania  - 14 radnych. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/118/2012 
 
ad.7.d) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 rok   
P. Barbara Borowska –  skarbnik gminy omówiła w/w uchwałę 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej i komisji społecznej, oświaty i sportu była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przywidz na 2012 rok oraz poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
Przy 14 głosach „za” radni podjęli uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XVIII/119/2012) 
 
ad.7e  P. Skarbnik Gminy- omówiła projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz na lata 2012 – 2019 
Opinia Komisji Gospodarczej, Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu była pozytywna . 
Radni dyskusji nie podjęli. 
Przewodniczący Rady Gminy   - odczytał projekt w/w uchwały, który został poddany pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało   - 14 radnych, 
przeciw głosowało     -   0 radnych, 
wstrzymało się od głosu   -   0 radnych. 
 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/120/2012. 
Obecnych radnych w trakcie głosowania 14. 
 
ad.7f) Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Przywidz a Komendą Powiatową Policji w Pruszczu Gdańskim  o przekazaniu środków 
finansowych na zakup paliwa do pojazdów służbowych. 
Pani Grażyna Kłęk – sekretarz gminy-  omówiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Dyskusji nie podjęto. 
Opinia Komisji Gospodarczej, Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu była pozytywna . 
Przewodniczący Rady Gminy   - odczytał projekt w/w uchwały, który został poddany pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało   - 13 radnych, 



przeciw głosowało     -   1 radnych, 
wstrzymało się od głosu   -   0 radnych. 
 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, i 1 „przeciw”podjęła uchwałę Nr 
XVIII/121/2012. 
Obecnych radnych w trakcie głosowania 14. 
 
ad.7g)w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentów obrębów geodezyjnych Piekło Górne, Borowina i Kierzkowo gmina 
Przywidz. 
Pani Katarzyna Miazga -  planista w U.G. -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
( w zał.) 
Dodała, że inwestor złożył na piśmie oświadczenie, w którym zobowiązał się do pokrycia w 80%  
kosztów sporządzenia  m.p.z.p.   Odczytała oświadczenie inwestora: 
W związku z wnioskiem o sporządzenie planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego w 
zakresie siłowni wiatrowych w miejscowości Piekło Górne, obejmujący obszar Kierzkowo i 
Borowinę, zobowiązuje się do wykonania mapy do celów planistycznych na terenie objętego 
obszaru zgodnie z uchwałą oraz w partycypowaniu w kosztach sporządzenia planu  w 80%.  
Dodatkowo inwestor zobowiązał się do wykonania na własny koszt niezbędnych badań w zakresie 
monitoringu ( w zakresie ptaków, ssaków, hałasu). Takie badania trwają ok. 1 roku. 
Wójt Gminy – dodał, że badania geologiczne zostały wykonane. Koszt sporządzenia planu wyniesie 
ok. 20 tys. zł, przy 20% naszego udziału. Ma powstać 1 siłownia. Wpływy podatku z tego tytułu 
wyniosą ok. 100 tys. zł. 
Radny Marcin Galikowski -  czyli przygotowujemy się do wiatraków. 
Przewodniczący Rady Gminy -  tak. 
Radna Maria Ścibek -  czy ta siłownia będzie przy zabudowaniach, czy to wyniknie z planu. Czy to 
jest coś konkretnego? 
Przewodniczący Rady Gminy -  to dopiero jest przygotowanie planu. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
P. Teodor Formela – Przewodniczący Komisji Gospodarczej – na wspólnym posiedzeniu komisji 
nie sprecyzowano wspólnej opinii i została ona do indywidualnej decyzji radnych na sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały  a następnie poddał ją pod 
głosowanie 
Za podjęciem uchwały głosowało   - 13 radnych, 
przeciw głosowało     -   1 radnych, 
wstrzymało się od głosu   -   0 radnych. 
 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, i 1 „przeciw”podjęła uchwałę Nr 
XVIII/122/2012. 
Obecnych radnych w trakcie głosowania 14. 
 
ad.7h Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą 
Przywidz a Gminą Miejską Starogard Gdański w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Starogard 
Gdański przez Gminę Przywidz kwestii uregulowania szczegółów  realizacji zadania własnego 
polegającego na zaspokojeniu potrzeb mieszkańców w zakresie utrzymania wysypisk ( regionalnej 
instalacji przetwarzania odpadów komunalnych w Starym Lesie) 
P. Grażyna Kłęk -  odczytała uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Opinia wspólnego posiedzenia komisji do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  przedstawił projekt w/w uchwały i poddał pod głosowanie w/w 
projekt. 
Za podjęciem uchwały głosowało   - 12 radnych, 



przeciw głosowało     -   0 radnych, 
wstrzymało się od głosu   -   2 radnych. 
 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, i 2 „ wstrzymujących ”podjęła uchwałę Nr 
XVIII/123/2012. 
Obecnych radnych w trakcie głosowania 14. 
 
ad.8. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
Pan Henryk Lubotzki -  mieszkaniec Przywidza-  prosił o obniżenie krawężnika przy bloku nr 2 
przy ul. Jesionowej. Niepełnosprawny na wózku nie może zjechać. 
Pani Lidia Demps – sołtys Marszewa -  dlaczego nie ma spotkań sołtysów z wójtem? 
Wójt Gminy -  najbliższe spotkanie odbędzie się 11 lipca. Nie zawsze spotkania wychodzą, gdyż 
jest zbyt dużo wyjazdów, spotkań, zbyt dużo działań. 
Zaprosił na piknik, który jest  w Przywidzu w dniu 14 lipca. 
P. Wojciech Etmański – Radny Powiatu – poinformował, że będzie remont drogi wojewódzkiej 
z Jodłowna w kierunku Przywidza. 
2) będzie nakładka na drodze powiatowej z Jodłowna w kierunku Ząbrska Górnego. 
3) Został zgłoszony remont mostu w Przywidzu. 
ad.9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Marcin Galikowski – zwrócił uwagę na przypadek z ostatniej sesji, gdzie zostały naruszone 
zasady kpa i ogólno przyjęte zasady społeczne. Odpowiadamy temu, kto zadaje pytanie. Wójt 
odpowiedział  na zadane pytania z sesji Przewodniczącemu Rady a mnie jako zainteresowanemu, 
nawet pismo nie zostało skierowane do wiadomości. 
Wójt odpowiedział min. na 2 pytania, których nie zadałem. Zadałem 4 ale nie takie. 
Następnie p. Marcin Galikowski – odczytał wniosek dot. nazw ulic w Miłowie. ( w zał.) 
Zapytał, które z tych 4 pytań sprawiło taki kłopot, że nie można było odpowiedzieć w ciągu 14 dni. 
Przewodniczący Rady Gminy -   zgodnie z kpa czas na odpowiedź wynosi 30 dni. Jeśli sprawa jest 
skomplikowana, informuje się wnioskodawcę o przedłużeniu terminu załatwienia sprawy. 
Radny Marcin Galikowski -  zgodnie z kpa czas na odpowiedź jest 14 dni. 
Wójt Gminy -  sprawami nadania nazw ulic zajmuje się geodeta. Jest to fachowiec wysokiej klasy. 
Nie zawsze bywa w Urzędzie, gdyż ma inne prace. 
Podziękował radnym za udzielenie absolutorium. 
Następnie Wójt odniósł się co do wątpliwości radnej Marii Ścibek. Przypomniał, że 6.02.2012 r. na 
zebraniu z sołtysami  była przedstawiona informacja o wnioskach sołtysów  ujętych do budżetu 
Gminy Przywidz na rok 2012. Odnośnie wniosków z Marszewskiej Kolonii przedstawiał p. Dariusz 
Czaiński. Przy każdej informacji było, które wnioski nie zostały ujęte w budżecie, ale mogą być 
ujęte w trakcie roku budżetowego. Warunkiem realizacji wniosków jest uzyskanie większych 
dochodów niż planowane lub oszczędności przy realizacji zadań. 
Radna Maria Ścibek – Latami sołtysów traktowano tak, że na nasze wnioski nikt nie odpowiadał. 
Jeśli jest okazja, aby taki zapis znalazł się w uchwale,  zostało to usatysfakcjonowane. W  tym roku 
były odpowiedzi na wnioski sołtysów. 
Innych pytań  nie zgłoszono. 
 
ad.10.Przewodniczący Rady Gminy -  zakończył obrady XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując obecnym za przybycie. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: G. Pożoga   
 
 


